



نصائح للسلامة من الحرائق في المزارع

Tips for Fires safety on farms



999 في حالات الطوارئ
الاتصال على

DIAL 999 FOR
EMERGENCY CASE

The safety of our agricultural wealth

Agricultural crop waste fire prevention begins by introducing and educating those working on farms and farm owners about the danger of agriculture crop fires. Follow the Preventive measures when disposing of agricultural crop waste:

1 Avoid burning agricultural crop waste inside farms

Burning crop waste is inappropriate, as it may result in the loss of property and lives, as crops are flammable materials that may spread and contribute to the rapid spread of fire in the surrounding areas.

2 Keep fertilizers and pesticides in designated places

Since insecticides are highly flammable, store them in designated areas away from crops and avoid exposing them to the sun's rays and other heat sources.

3 Avoid cooking near crops

Refrain from setting up fires for cooking near crops and ensure the proper disposal of cigarettes away from trees, agricultural crops, and highly flammable materials. These measures are essential to prevent fires from reaching the crops and causing their rapid spread.

4 Maintain a water source near agricultural crops

Maintaining a water source nearby can be utilized in the event of fires, effectively reducing the risk of fires and increasing the response speed until civil defence teams arrive at the required time.

5 Use designated containers for agricultural crop waste

Customizing containers distributed to farms to maintain general cleanliness on the site, avoid accidental fire incidents, and dispose of them properly.

6 Maintain fire extinguishers and practice their use

If a fire breaks out in its early stages, you can bring it under control and extinguish it using a fire extinguisher. This proactive measure helps prevent injuries and material and human losses.

7 The necessity of providing tools of protection against lightning strikes

8 Make sure to organize external storage and distribute it in spaces far apart from each other to prevent the rapid spread of fire

9 Ensure the electrical wiring safety according to the specific requirements (wire protection, automatic circuit breakers, etc.)

10 Training workers on safety procedures for dealing with accidents and how to communicate to call emergency services

6 احتفظ بطفايات الحريق وتدريب على كيفية استخدامها

في حال نشوب حريق وكان في مراحله الأولى، وكان باستطاعتك السيطرة عليه وإخماده باستخدام طفاية الحريق تفادياً للإصابات والخسائر المادية والبشرية.

7 ضرورة توفير وسائل للحماية من الصواعق

8 الحرص على تنظيم التخزين الخارجي وتوزيعه في مساحات متباعدة عن بعض للحيلولة دون سرعة انتشار الحريق

9 التأكد من سلامة التمديدات الكهربائية حسب المواصفات الخاصة بذلك (حماية الأسلاك، قواطع الكهرباء التلقائية، إلخ)

10 تدريب العاملين على إجراءات السلامة للتعامل مع الحوادث وكيفية التواصل لطلب الطوارئ

999 FOR EMERGENCY CASE
DIAL

@civildefencead | www.adcda.gov.ae

999 في حالات الطوارئ للاتصال على

@civildefencead | www.adcda.gov.ae



سلامة ثروتنا الزراعية

إن الوقاية من حرائق المحاصيل الزراعية، تتمثل بداية في تعريف وتوعية العاملين عليها من ملاك المزارع والعزب فيها بخطورة حرائق المحاصيل الزراعية، والإجراءات الوقائية الواجب اتباعها عند التخلص منها:

1 عدم حرق مخلفات المحاصيل الزراعية داخل المزارع

إحراق المخلفات الزراعية أمراً غير صائب، قد يسفر عنه خسائر في الممتلكات والأرواح حيث تعتبر المحاصيل الزراعية مواد قابلة للاشتعال قد تنتشر وتساهم في انتشار الحريق في المناطق المحيطة بشكل سريع.

2 حفظ الأسمدة والمبيدات الحشرية في أماكن مخصصة

نظراً لكون المبيدات الحشرية سريعة الاشتعال، احرص على وضعها في أماكن مخصصة لها بعيداً عن المحاصيل الزراعية وتجنب تعريضها إلى أشعة الشمس ومصادر الحرارة الأخرى.

3 عدم الطهي بالقرب من المحاصيل الزراعية

عدم إشعال النيران للطهي بالقرب من المحاصيل والتخلص من السجائر بعيداً عن الأشجار والمحاصيل الزراعية والمواد سريعة الاشتعال الأمر الذي قد يسهم في وصول النيران إلى المحاصيل، وبالتالي سرعة انتشار الحريق.

4 وجود مصدر للمياه بالقرب من المحاصيل الزراعية

الذي يمكن أن يستخدم في حال نشوب الحرائق، الأمر الذي يساهم في التقليل من المخاطر الناجمة عن الحريق، ويعزز من سرعة الاستجابة إلى حين وصول فرق الدفاع المدني في الوقت المطلوب.

5 ضع المخلفات الزراعية في الحاويات المخصصة لها

تخصيص حاويات موزعة على المزارع والعزب في سبيل الحفاظ على النظافة العامة بالموقع، تجنباً لحوادث الحريق العرضية، والتخلص منها بشكل سليم.